
Статья посвящена исследованию правового статуса Министерства Российской Федерации по 

развитию Дальнего Востока, Министерства Российской Федерации по делам Северного Кавказа, 

Министерства по делам Коми-Пермяцкого округа Пермского края. Проанализированы основные 

характеристики данных органов – структура и полномочия. Обращено внимание на имеющееся 

дублирование функций государственных структур в сфере управления территорией Дальнего 

Востока и Северного Кавказа, сформулированы обобщающие выводы по теме исследования. 

Article is devoted to the research of legal status of the Ministry of the Russian Federation on 

development of the Far East, the Ministry of the Russian Federation for the North Caucasus, the Ministry 

of affairs of Komi-Permyak Autonomous Area of Perm Krai. The main characteristics of data of bodies – 

structure and powers are analyzed. The attention to the available duplication of functions of 

government institutions in the sphere of administration of the territory of the Far East and the North 

Caucasus is paid; the generalizing conclusions on a research subject are formulated. 


